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هزینه8میلیاردیخیرینبرایمدرسهسازی
رئیس ســازمان مدارس و مراکز غیردولتی و توسعه مشارکت های مردمی با بیان 
اینکه حدود ۸ هزار میلیارد تومان توســط خیرین مدرسه ساز برای سال جاری 
و آینده تحصیلی دانش آموزان هزینه شــده است، گفت: در حوزه مدرسه  داری 
می توان نقش این خیرین و گروه های جهادی را با مشــارکت آموزش و پرورش 

پر رنگ کرد.
بــه گزارش ایرنا از  وزارت آموزش و پرورش، احمد محمودزاده در گفت و گویی 
اظهارکرد: در ۲ سال گذشته درگیر کرونا بودیم که این موضوع آسیب های جدی 
را به آموزش و پرورش وارد کرد و باعث موجب فقر آموزشی و نابرابری آموزشی، 

کاهش پوشش تحصیلی و افت تحصیلی شد.
وی افزود: در این ایام آسیب های روحی و روانی زیادی برای دانش آموزان ایجاد 
شد اما با برنامه  ریزی در آستانه ماه مهر و سال تحصیلی جدید، استقبال خوبی 
از دانش آموزان و معلمان فراهم شده است. در این راستا و در حوزه های ستادی 

و اجرا برنامه ریزی های کلان برای ورود روان دانش آموزان صورت گرفته است.
محمودزاده مردمی ســازی را از راهبردهای جدی دولت ســیزدهم و آموزش و 
پرورش بیان و تصریح کرد: بر اســاس همیــن راهبرد در حال تدوین یک مدل 
هستیم و قرار است مدرسه ای را در استان آذربایجان غربی بر اساس همین مدل 
به بهره برداری برسانیم. این مدرسه با مشارکت آموزش و پرورش و خیرین ساخته 
شده است. قرار اســت این مدرسه توسط خود همان خیرین و مردم و براساس 
مدل جدیــد و همچنین با همکاری خود اولیا در قالــب حکمرانی مردمی اداره 
شود. رییس سازمان مدارس و مراکز غیر دولتی و توسعه مشارکت های مردمی از 
ضــرورت ورود مردم به حوزه های برنامه ریزی، نظارت و مدرســه داری گفت و 
تاکید کرد: ورود مردم در این راهبرد جدید باید هم در حوزه اجرا و هم در حوزه 

سیاست گذاری باشد.

شناسایی۱۴۶۲بیمارجدیدکرونادرکشور
بنابر اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشت طی شبانه روز 
گذشــته ۱۴۶۲ بیمار جدید مبتلا به کرونا در کشور شناسایی شدند و درعین 

حال ۴۷ بیمار نیز جان خود را به علت ابتلا به این بیماری از دست دادند.
به گزارش ایســنا، تا ظهر ۹ شــهریورماه ۱۴۰۱ و بر اساس معیارهای قطعی 
تشــخیصی، ۱۴۶۲ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی و ۳۴۹ 
نفر از آنها بســتری شدند. مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۷ میلیون و 

۵۲۸ هزار و ۹۶۱ نفر رسید.
متاســفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۴۷ بیمار مبتلا به کووید۱۹ در کشور 
جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری، به ۱۴۳ هزار 
و ۸۶۷ نفر رســید. خوشــبختانه تا کنون ۷ میلیون ۲۹۶ هزار و ۶۸۳ نفر از 
بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند. ۱۰۸۲ نفر از بیماران 
مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارســتانها تحت مراقبت 
قرار دارند. تاکنون ۵۳ میلیون و ۸۰۱ هزار و ۱۹۲ آزمایش تشخیص کووید۱۹ 
در کشور انجام شده است. تاکنون ۶۴ میلیون و ۹۹۵ هزار و ۸۶۴ نفر دوز اول، 
۵۸ میلیون و ۳۷۷ هزار و ۱۰۵ نفر دوز دوم و ۳۰ میلیون و ۷۸۵ هزار و ۸۷۶ 

نفر دوز سوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق کرده اند.
مجموع واکســن های تزریق شــده در کشــور به ۱۵۴ میلیون و ۱۵۸ هزار و 
۸۴۵ دوز رســید. در شــبانه روز گذشــته ۵۱ هزار و ۸۷۵ دوز واکسن کرونا 
در کشــور تزریق شده اســت. در حال حاضر ۶۴ شهرستان در وضعیت قرمز، 
۱۶۳ شهرســتان در وضعیت نارنجی، ۲۰۷ شهرســتان در وضعیت زرد و ۱۴ 

شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.

درمانسرطان؛رویایاواقعیت؟
رئیس مرکز تحقیقات ســرطان دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با تاکید بر 
اینکه بیماری سرطان ترسناک نیســت، توضیحاتی درباره موضوعاتی که اخیرا 
درخصوص معجزه درمان ســرطان مطرح شده، ارائه کرد. دکتر محمداسماعیل 
اکبری در گفت وگو با ایســنا، درباره ســرطان ها و حوزه تخصصی فعالیت خود، 
گفت: ۴۰ درصد ســرطان ها قابل پیشــگیری بوده و ۴۰ درصد هم قابل علاج و 
درمان هســتند و تنها ۲۰ درصد از بیماران مبتلا به سرطان با این بیماری جان 
خود را از دســت می دهند. باید برای این درصد هم کاری کنیم که بتوانند زنده 
بمانند و پزشــکان بــه خوبی آگاهاند که این اقدامــات را به خوبی انجام دهند؛ 
بنابراین ترس از سرطان ترس بیهوده ای است. بنده معتقدم سرطان یک مخلوق 
هوشــمند خداوند است که هرگز از بین نمی رود زیرا با روش های هوشمندانه ای 
که بلد است همیشه بقا خواهد داشت و ساختار پزشکی باید بلد باشد با آن مقابله 
کند. وی با اشــاره به اینکه مباحث ایمنی زایی در زمینه سرطان ها تعارف است، 
تاکید کرد: مگر واکسن برای کرونا کشف نشد؟ پس چرا کرونا هنوز وجود دارد؟ 
این در حالیســت که کرونا یک ویروس اســت و سرطان بسیار بسیار پیچیده تر 
است. این سخنان اصلا به معنای این نیست که نباید واکسن کرونا تزریق کنیم 
چون واکســن واقعا به ما کمک کرده اســت اما اینکه فکــر کنیم راه حل ۱۰۰ 
درصدی حل مشکل است،  چنین نیست. من علی رغم تزریق ۴ دز واکسن حدود 
یک ماه در بخش مراقبت ویژه بستری بودم اما همانجا هم کارم را تعطیل نکردم. 
ســرطان بسیار پیچیده تر از ویروس کرونا اســت. او با بیان اینکه حتی ذهن ما 
می تواند سرطان زایی کند، تصریح کرد: کافی است فرد بداخلاق باشد، نامهربان 
باشد،  حسدورزی کند، کلاهبرداری کند و... نباید مردم از سرطان بترسند؛ البته 
در نهایت هم همه فوت می کنند حال یکی از پشت بام می افتد، کسی هم ممکن 
است مثلا با سرطان معده فوت کند اما باید کاری کنیم که حتی آن فرد مبتلا 
به ســرطان هم با شیرینی و درک درست از مرگ، این دنیا را ترک کند که این 

هم وظیفه گروه پزشکی است.
پیشگیری از سرطان کار حاکمیت است

اکبری تاکید می کند: زمانی که می توانیم باید از سرطان پیشگیری کنیم و زمانی 
که می توانیم بایــد آن را درمان کنیم و زمانی که می توانیم باید زندگی و مرگ 
سالم به مردم هدیه دهیم و مرکز تحقیقات سرطان دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی جایی است که به این موضوعات توجه کرده است. تلاش مان را می کنیم 
که بگوییم چگونه باید اقدامات پیشگیری کننده از سرطان انجام شود، هرچند که 
خیلی از اوقات به حرفمان گوش نمی دهند. پیشگیری یک کار حاکمیتی است 
که ما دستورالعمل بدهیم و حاکمیت اجرا کند که البته معمولا چنین نمی شود. 
در ســمت دیگر درمان ما باید استاندارد و علمی باشد. در مقالاتی که ما منتشر 
می کنیم مدیریت سرطان را بهتر از غربی ها انجام می دهیم یعنی سرطان هایی که 
معمولا یک مرحله بالینی هم بدتر از سرطان های کشورهای غربی است، با طول 

عمل مساوی و حتی گاهی بهتر از آنها مریض مان زندگی می کند. 

تهیهچکلیستارتقایامنیتوایمنیساختمانها
درتهران

معاون پدافند غیرعامل سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران از تهیه 
فهرست کنترل ارتقای امنیت ساختمان های بزرگ تهران در آینده نزدیک خبر 
داد. به گزارش ایســنا، محمد حسن فصیح در نشست بررسی تهیه چک لیست 
طرح افزایش امنیت ســاختمان های بزرگ مقیــاس از منظر پدافند غیر عامل، 
گفت: این نشست با هدف انجام یکسری از اقدامات پیشگیرانه و افزایش امنیت 
ســاختمان های بزرگ مقیاس شهر تهران برگزار شــد. وی با بیان اینکه در این 
جلســه کارشناسان سازمان های پدافند غیرعامل کشــور، معاونت شهرسازی و 
معماری، حراست، اداره بهداشت، ایمنی و محیط زیست، یگان حفاظت، سازمان 
آتش نشــانی و خدمات ایمنی شهر تهران و ... حصور داشتند،  اظهارکرد: در این 
جلسه درباره الزامات این طرح و چگونگی اجرا و پیاده سازی آن بحث و تبادل نظر 
شــده و در نهایت نیز مقرر شد تا مجموعه توصیه ها و مولفه های افزایش امنیت 
ساختمان های بزرگ در قالب طراحی یک فهرست کنترل اقدامات پیشگیرانه از 
وقوع جرم و نا امنی تهیه و در مرحله نخست در شش ساختمان بزرگ تهران به 
اجــرا در آید. فصیح همچنین ضمن بیان کلیات و ضرورت های اجرای این طرح 
گفت: به منظور افزایش ایمنی و امنیت ســاختمان های مهم و بزرگ مقیاس در 
تهران طرح تهیه چک لیســت یا همان فهرســت کنترل اقدامات پیشگیرانه از 
وقوع جرم و نا امنی در دســتورکار قرار گرفته است که در صورت تهیه مولفه ها 
در مرحله نخســت این طرح در شش ساختمان اصلی شهر تهران اجرا می شود. 
در این طرح اقدامات پیشــگیرانه از وقوع جرم و نا امنی در ساختمان ها به اجرا 

در می آید.
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پیش بینی حضور بیش از ۴ میلیون ایرانی در مراسم پیاده روی اربعین

مافیایپسماندجلوترازدولت

طرحدارویاردرخدمتبیماریاصنعتدارو؟

مدیرعاملسازمانتأمیناجتماعیخبرداد

صدوراحکامجدیدبازنشستگانسایرسطوحدرشهریور

جانشــین فرماندهی انتظامی کشور گفت: با توجه به تجربه  
سال های گذشته، برآورد می شود بیش از ۴ میلیون ایرانی 
در مراســم پیاده روی اربعین امسال در عراق حضور داشته 

باشند.
به گــزارش خبرگزاری مهر، ســردار قاســم رضایی ظهر 
چهارشــنبه در حاشیه مراســم دانش آموختگی فراگیران 
مرکــز آموزش علمی تخصصی ولیعصر )عــج( تبریز اظهار 
کرد: امروز ذکرهای بســم الله القاســم الجباراین، بسم الله 
الرحمن الرحیم و بســم رب الشهدا و الصدیقین در میدان 
آموزشگاه علمی تخصصی ولیعصر )عج( تبریز به اجرا در آمد 
و فراگیــران با تمام معرفت، بصیــرت، انگیزه و مهارت در 
مســیر خدمت به نظام مقدس به عنوان خادمان ملت تابلو 

این میدان بودند.
وی افزود: مجموعه انتظامی کشــور ایــن افتخار را دارد که 
هــزاران جوان با انگیزه و انقلابی در خود جای داده اســت 
و با چنین افرادی در مأموریت ها حاضر می شــود و این امر 
برای مردم دلنشین اســت. این مقام ارشد انتظامی با بیان 
اینکه مجموعه انتظامی کشور در نظرسنجی ها رتبه بالایی 
را بدست می آورد، خاطر نشان کرد: افتخار کسب رتبه بالا 
در نظرسنجی ها برای این مجموعه کافی است و این افتخار 

ناشی از نگاه بلند مردم به عملکرد فراجا است.
رضایی همچنیــن در خصــوص فراگیــران آموزش های 
علمی تخصصی انتظامی کشــور گفت: امروز نزدیک ۲ هزار 
و ۶۰۰ نفــر در ۴ آموزشــگاه علمی تخصصــی فراجا فارغ 
التحصیل شــدند و بیش از یک ســال آموزش های لازم را 
دیدنــد. با این حال فراگیران تربیت شــدگان خانواده های 
انقلابی هســتند و در این یک ســال آموزش های مختلفی 
در زمینه هایی همچون مهارت و تقویت اعتقادی و بصیرتی 
دیده اند و اولین مأموریت شــأن حضــور در مناطق مرزی 
غربی کشور برای خدمت رســانی به زائران اربعین در این 
کنگره بزرگ جهان اسلام خواهد بود و این افتخار فراگیران 
خواهد بود که در اولین مأموریت شــأن بــه عنوان خادم 

زائرین اباعبدالله الحسین هستند.
وی همچنین با اشاره به شــهادت سردار سلیمانی توسط 
دشمنان اســلام اظهار داشت: کســانی که فرمانده بزرگ 
جبهه مقاومت را شــهید کرده اند، الان پشــیمان هستند 
چراکه امروزه هزاران سلیمانی پرچم برافراشته اند و شکوفا 
شده اند. امروز مجموعه فراجا هم در مسیر راه شهدا قرار دارد 

و پیام آنها این اســت که با اندک نفراتی که هنجار شکنی 
می کنند و دســت به اعمال ناشایستی همچون زورگیری و 
سرقت می زنند، قطعاً بدانند که در اندک زمان گرفتار قانون 
خواهند شد و دســتور داده شده است هرجایی که حقوق 
ملت رعایت نشود و هرجایی بخواهند هنجارشکنی کنند، 

هر اتفاقی در صحنه بیافتد، به پای خودشان خواهد بود.
رضایــی افزود: برابــر وظیفه ذاتــی و انقلابــی مأمورین 
انتظامی باید در صحنه مدیریت کنند و هرکسی که بخواهد 
با هر وســیله ای حقوق شــهروندان را رعایت نکنند، برابر 
اختیارات و مهارتی که دارند، اعمال قانون خواهند شــد و 

تحویل مرجع قضائی خواهند شد.
جانشین انتظامی کشــور درخصوص ناهماهنگی مجموعه 
انتظامی با دستگاه قضائی گفت: جلساتی با مجموعه دستگاه 
قضائی و دادســتانی داشــتیم که رئیس دســتگاه قضائی 
تدابیری به شعبه های قضائی ابلاغ کردند تا شعبه های ویژه 
ای در مناطقی که جرایم ایجاد می شود، تشکیل شود و در 

کنار رده های انتظامی برابر قانون اعمال قانون کنند.
این مقام ارشــد انتظامی کشــور همچنین در مورد آخرین 
وضعیــت مرزهای کشــور خاطرنشــان کرد: بــا توجه به 
تجربه هایی که ســال های گذشته وجود داشته است، تمام 
پیــش بینی هــای لازم را در حوزه هــای ترافیک جاده ای 

داشــته ایم و برآورد می شــود بیش از ۴ میلیون نفر امسال 
زائر از ایران خواهیم داشــت و با توجه بــه اینکه زائران از 
کشــورهای همســایه هم از ایران عبور خواهند داشت، در 
همین زمینه هم اقدامات لازم انجام شده است. وی در انتها 
خاطر نشــان کرد: اتفاقاتی هم که چند روز پیش در عراق 
رخ داد، از طرف دولت عراق مرزها بسته شد اما خوشبختانه 
وضعیت کشــور عراق تا حدودی آرام شده است و با توجه 
به تقســیم وظایفی که بین مجموعه ها انجام شــده است، 
ستاد اربعین متولی هماهنگی ها می باشد و مردم به شایعات 
فضــای مجازی توجه نکنند و فقــط از طریق منابع معتبر 

پیگیر شوند.
مدت اعتبار برگ های تردد اربعین

رئیس پلیس مهاجرت و گذرنامه فراجا توضیحاتی را درباره 
مدت اعتبار برگ های تردد زائــران ایرانی به عراق در ایام 

اربعین ارائه کرد.
به گزارش ایسنا، با توجه به استقبال چشمگیر مردم ایران 
برای ســفر به عتبات عالیات در ایام اربعین حسینی )ع(، 
شاهد افزایش حجم مراجعات به مراکز انتظامی برای دریافت 
یا تمدید گذرنامه نیز هســتیم، تا جایی که برابر آمارهای 
رســمی خدمات مربوط به صدور و تمدید گذرنامه در این 
ایام در مقایسه با سال گذشته دست کم ۴۰۰ درصد افزایش 

داشته است. در این شرایط تمهیدات ویژه ای نیز اتخاذ شده 
تا سفر زائران به کشور عراق با هزینه کمتر و همچنین صرف 
زمان کمتری انجام شود. یکی از این تسهیلات صدور برگ 
تــردد یا همان برگ گذر ویژه  به جای گذرنامه برای زائران 
اربعین است. بر اســاس تصمیمات اتخاذ شده، شهروندان 
متقاضی صــدور گذرنامه که قبل از این فاقد گذرنامه بوده 
یا تاریخ صدور گذرنامه هایشــان  مربوط به قبل از ششــم 
شهریور ماه سال ۱۳۹۱ است، می توانند برای اخذ خدمات 
به »دفاتر پلیس + ۱۰ « مراجعه کنند. این افراد می توانند 
با دریافت »برگ ویژه اربعین« به عنوان سند مسافرتی و به 
جای گذرنامه، از مزایای یک بار تردد مرزی به مقصد عتبات 
عالیات در ایام اربعین ســال جاری با هزینه ای معادل یک 

دهم گذرنامه های عادی بهره مند شوند.
اما اعتبار این برگ های تردد یا همان برگ گذر ویژه چقدر 
اســت و تا چه زمانی می توان از آن استفاده کرد؟ این یکی 
از پرتکرارترین پرسش های مخاطبان ایسنا بود که خبرنگار 
ما آن را از رئیس پلیس مهاجرت و گذرنامه فراجا پیگیری 
کرده است. ســردار علی ذوالقدری در گفت وگو با ایسنا، با 
بیان اینکه برگ گذر ویژه اربعین با یک دهم هزینه گذرنامه 
بین المللی صرفا برای کشــور عراق و مراسم اربعین صادر 
می شود، گفت: این موضوع مهمی است و مردم باید بدانند 
که این برگ های گذر ویژه صرفا برای ســفر به کشور عراق 

در ایام اربعین است.
وی درباره مدت اعبــار برگ های گذر ویژه تردد نیز گفت: 
طبق توافقی که میان مــا و طرف عراقی وجود دارد، برگ 
گذر ویژه اربعین برای زائران صادر خواهد شــد. صدور این 

برگه ها توسط مراکز پلیس + ۱۰ انجام می شود.
رئیس پلیس مهاجرت و گذرنامه فراجا ادامه داد:  برگه های 
تردد پس از اتمام مراســم اربعین دیگــر اعتباری نخواهد 
داشت. دارندگان این برگه ها تنها تا روز اربعین اجازه خروج 
از ایران و ورود به عراق را خواهند داشت. این افراد می توانند 
پس از اتمام سفر خود در کشــور عراق به ایران بازگردند. 
البته باید توجه شود که این گذرنامه از تاریخ خروج از ایران 
در کشور عراق یک ماه اعتبار خواهد داشت. پس زائران باید 
حتما به دو نکته توجه کننــد، اول اینکه اگر دارای چنین 
برگه ای هســتند تا قبل از اربعین از کشــور خارج شوند و 
دیگر اینکه حداکثر یک ماه امکان حضور در کشــور عراق 

را خواهند داشت.

مدیرکل دفتر مشــارکت مردمی و مســؤلیت 
اجتماعی سازمان حفاظت محیط زیست نقش 
آمــوزش و حمایت مســئولین را در مدیریت 

پسماند بسیار مهم ارزیابی کرد.
سید ابوالقاســم موسوی، در گفتگو با خبرنگار 
مهــر در خصوص عــدم حمایت از اســتارت 
آپ های حوزه پسماند گفت: معتقدم در حوزه 
پســماند هنوز مافیا جلوتــر از دولت حرکت 

می کند.
وی ادامه داد: پســماند در کشور یعنی پول و 
این طلای کثیف عدد و رقم های بسیار بالایی 
را در سطح کشور جابجا می کند. به طور مثال 
خبرهایی شــنیدم از اینکه در تهران سالانه ۸ 

هزار میلیارد تومان درآمد پسماند است.

موسوی افزود: کوتاهی دولت و متولیان اصلی 
پسماند باعث بروز ســردرگمی در بین کسانی 
شــده که علاقه منــد هســتند در این حوزه 
فعالیت کنند. بنده به عنوان یکی از مســؤلین 
می خواهم که مردم از پسماند و زباله نفع ببرند؛ 
یعنی تفکیک زباله از مبدا داشته باشند. اینکه 
بدانند باید کمتر زباله تولید کنند، اینکه بدانند 
چطور زباله تولیدی شیرابه کمتری داشته باشد. 
این آموزش ها در حال داده شدن است؛ اما نکته 
اساسی اینجاست که یک جایی وجود ندارد که 
تمام این ایده ها جمع آوری شود و به عنوان نخ 
تسبیح عمل کند. تمام کسانی که در این حوزه 

در حال فعالیت هستند غفلت کردند.
مدیرکل دفتر مشــارکت مردمی و مســؤلیت 

اجتماعــی گفت: ما می توانیــم از طریق طرح 
مدیریت اجتماعی در خیلی از روستاها مشکل 
پســماند را حل کنیم. در شهر هم همین نرم 
افزارهــای جمع آوری پســماند باعث بازیافت 

درست می شود.
موســوی ادامه داد: ما در کارگروه ملی پسماند 
طرح موضوع خواهیم کرد و امیدوارم کمیته ای 
که در این خصوص وجود دارد را فعال کنیم و 
ایده ها آنجا جمع شــوند و یک کار متمرکز به 

صورت مردمی انجام شود.
وی در پاسخ به ســوال نحوه همکاری شما با 
معاونت علمی ریاســت جمهوری برای حمایت 
از اســتارت آپ ها افزود: متولی زباله ســازمان 
شــهرداری و دهیاری است و ما ناظر بر قانون 

پســماند هستیم. برای همین در کارگروه ملی 
پســماند حتماً در ایــن کار ورود خواهیم کرد 
و برای نظارت این کمیته را تشــکیل خواهیم 

داد. امیدوارم به زودی ایــن اتفاق بیفتد و در 
اولین جلسه کارگروه ملی پسماند این موضوع 

را مطرح خواهیم کرد.

در حالــی طــرح دارویــار وارد دومین مرحله 
اجــرای خود می شــود که به نظر می رســد، 
همچنان اجرای این طرح برخی از نارضایتی ها 
را در پی داشــته است. به گزارش ایلنا، تیرماه 
امســال اجرای طرح دارویار از ســوی وزارت 
بهداشت آغاز شد، این طرح که با هدف اصلاح 
سیاســت های ارزی دارو عملیاتی شد، افزایش 
قیمت داروهای تولید داخل را به همراه داشت، 
اما مابه تفــاوت این افزایش قیمــت از طریق 
بیمه ها به داروخانه ها پرداخت می شود. اگرچه 
این فرایند با اصلاح ارزی در حوزه دارو و حذف 
ارز ترجیحی برخی داروها آغاز شد، اما همچنان 
پرداخت ارز ترجیحی برای تجهیزات پزشکی و 

شیرخشک تداوم دارد.
بهرام عین اللهی هدف از این طرح را کمک به 
بیماران در پرداخــت هزینه های دارویی خود 
دانسته و گفته بود هدف اصلی وزارت بهداشت 

از این طرح این است که پوشش بیمه ای داروها 
را افزایش دهد. در این طرح باتوجه به دستوری 
که ریاســت جمهور دادند، اعتبار بسیار خوبی 
برای بیمه ها در نظر گرفته شده تا بتواند مخارج 
مربوط به داروهــای بیمــاران را تامین کند. 
انشاءالله این طرح را در کل کشور اجرا می کنیم 
و هدف این است که بتوانیم هزینه های مربوط 
بــه بیماران را در کل کشــور تامین کنیم. در 
ادامه طرح هم هدف این اســت که پوشــش 
بیمه ای اکثــر داروها را انجــام دهیم و وقتی 
بیماران به مراکز درمانی و داروخانه ها مراجعه 
می کنند، هیچ تغییری در پرداخت هزینه های 

دارویی شان نداشته باشند.
وزیر بهداشــت تاکید کرده بــود ثابت ماندن 
پرداخت از جیب بیمــاران از اهداف این طرح 
بوده است. متاسفانه در سال های قبل وضعیت 
به گونه ای بود که پرداخــت از جیب بیماران 

افزایش پیدا کــرد. در حالی که هدف اصلی از 
این طرح این اســت که بــه تدریج پرداخت از 
جیب بیماران را به ویژه در حوزه دارو که برای 
بیماران ضروری است، کاهش دهیم و ان شاءالله 
دولت بتواند مخــارج مربوط به داروی بیماران 
را تامین کنــد. به گفته وی در قالب این طرح 
تعــداد داروهای تحت پوشــش بیمه، افزایش 
یافته اســت؛ به طوری کــه ۱۰۰ قلم داروی پر 
مصرف را که قبلًا بیمه نبودند تحت پوشــش 
بیمه قرار داده شده اند. به این ترتیب داروهایی 
مانند داروهای سرماخوردگی، دیفن هیدرامین 
و غیره که قبلا بیمه نبودند، تحت پوشش بیمه 

قرار گرفتند.
طرح دارویار به نفع بیمار یا صنعت 

تولید دارو؟
 اجرای این طرح به نفع بیماران اعلام شــد. با 
این حال برخی اجرای این طرح را نجات صنعت 
داروی کشور دانستند که افزایش قیمت آنها و 
پرداخــت یارانه به داروخانــه  تا حدی موجب 
کمک به این صنعت خواهد شــد. همچنین به 
گفته برخی از مسئولان انجمن های حمایتی از 
بیماران اجرای این طرح موجب شــده است تا 
برخی از بیماران به مضیقه بیفتند. حمیدرضا 
ادراکی مدیرعامل بنیاد بیماری های نادر در این 
رابطه به ایلنا گفت: »طرح دارویار نه تنها تأثیر 
مثبتی نداشته بلکه موجب شده تا بسیاری از 
اقلام دارویی ایزوله و قیمت آن ها گران شود و 
بسیاری از بیماران نادر را دچار مشکل و آن ها 

را ســرگردان بین داروخانه های مختلف سطح 
شهر کرده است. از سوی دیگر یک قلم داروی 
بیماران نیز قیمت مختلف پیدا کرده است، هر 
داروخانه ای برای یک دارو عدد مورد نظر خود 
را بــرای آن دارو به کار می بــرد و این موجب 
نگرانی برای بیماران مختلف اســت وقتی این 
بیماران بیمه شوند داروهای آن ها نیز در سامانه 
قیمت مشــخصی داشته و کســی نمی تواند 
قیمــت داروهای آن ها را بــالا پایین کند و بر 
اساس قیمت مشخص شده در سامانه تحویل 
بیمار شود.« اصلاح ارزی داروهای وارداتی   با 
این حال در روزهای گذشــته نامه ای از سوی 
ســازمان غــذا و دارو خطاب به شــرکت های 
وارد کننده دارو منتشــر شد که بر اساس آن 
ارز ترجیحی برای برخــی از داروهای وارداتی 
حذف و به جای  آن ارز نیمایی اختصاص داده 
خواهد شد. این موضوع به معنی افزایش قیمت 
داروهای وارداتی اســت با این حال مسئولان 

سازمان غذا و دارو نظر دیگری دارند.
»حسین شمالی« سرپرست اداره کل دارو و مواد 
تحت کنترل سازمان غذا و دارو در گفت وگو با 
خبرنگار ایلنا در رابطه با نامه اخیر این سازمان 
درباره طرح دارویار و اصلاح سیاست های ارزی 
اظهار کرد: این طرح از ابتدا یک طرح کامل بود 

اما چند مرحله ای طراحی شده بود.
وی افــزود: این طرح بــرای داروهای ایرانی از 
همان ابتدا اجرا شد و برای بخش بسیار بزرگی 
از داروهای خارجی نیز اجرا شده و ارز ترجیحی 

آنها برداشته شده و تبدیل به ارز نیمایی شده 
اســت. شمالی یادآور شــد: برداشته شدن ارز 
نیمایی بخش زیادی از داروهای وارداتی به این 
معنی نیست که یارانه آنها برداشته شده است 
بلکه این یارانه و مابه التفاوت ها از طریق بیمه ها 
بــه داروخانه ها پرداخت خواهد شــد و قیمت 
دارو بــرای مردم تفاوتی نخواهد داشــت. وی 
تأکید کرد: بخشی از داروها که به لحاظ ریالی 
حجم عمده ای از بازار را شامل خواهند شد، ارز 
نیمایی دریافت خواهند کرد. این مقام سازمان 
غذا و دارو بیان کرد: ارز ترجیحی همچنان برای 

تجهیزات پزشکی و شیرخشک تداوم دارد.
رضایت مجلسیان

»همایون ســامه یح« عضو کمیسیون بهداشت 
و درمان مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با 
خبرنگار ایلنا در رابطه با سیاســت های اصلاح 
ارزی دارو اظهار کرد: برنامه  ریزی های سازمان 
غذا و دارو در حال حاضر به نحوی اســت که 
بر اساس قول های خود پیش می رود و اگر ارز 
دارو نیمایی شود در نهایت شامل حمایت های 
بیمه ای شــده و به قیمت نازل تری به دســت 

بیمار خواهد رسید.
وی افزود: اگرچه قیمت داروها به شــدت بالا 
رفــت، اما قیمتی که بیمــار پرداخت می کند 
همچنــان قیمت قبلی اســت. درصد حمایت 
بیمــه بالا رفته و دارو با قیمــت ارزان نتری به 
دست بیمار می رسد این موضوع برای داروهای 

وارداتی نیز انجام خواهد شد.

مدیر عامل سازمان تأمین  اجتماعی درباره زمان 
صدور احکام جدید بازنشستگان سایر سطوح 
و پرداخت حقوق آنــان برمبنای احکام جدید 
گفت: همان طور کــه قبلًا قول داده ایم احکام 
جدید این عزیزان در شهریور ماه صادر خواهد 
شد و پرداخت این ماه آنان نیز براساس احکام 

جدید خواهد بود. 
به گزارش ایسنا، میرهاشم موسوی به مناسبت 
هفته دولت در یک برنامــه تلویزیونی، گفت: 
تأمین اجتماعــی؛ نهاد اجتماعــی و اقتصادی 
بســیار گسترده ای اســت که در ســه حوزه 
بیمه های اجتماعی، درمان و ســرمایه گذاری 
فعال اســت . مأموریت این سازمان این است 
کــه بتواند با خدمات خــود، رضایت، امنیت و 
آسایشی را که اساســاً در جمهوری اسلامی با 
رویکرد تحقق عدالت دنبال می شود، برای همه 

آحاد جامعه تحقق بخشد.
وی معضــلات صندوق های بازنشســتگی در 
ســال های اخیر را متأثــر از برخی تصمیمات 
نادرســت مدیریتی  در گذشــته  و همچنین 
تغییرات عوامل و متغیرهای جمعیتی تأثیرگذار 

بــر منابع و مصارف این صندوق ها دانســت و 
افزود: در حال حاضــر مهم ترین دغدغه ما در 
ســازمان تأمین اجتماعی بحث پایداری منابع 
اســت که ما هم از بــدو ورود اعلام کردیم که 
تلاش خواهیم کرد با تلاش همه عزیزان بتوانیم 
صندوق را به نحوی مدیریت کنیم که نه تنها  
از ارائه خدمــات عقب نمانیم بلکه در کنار آن 
بتوانیم توســعه خدمات را هم به لحاظ کمی و 

هم کیفی داشته باشیم.
موسوی افزود: در زمانی که صندوق را تحویل 
گرفتیم، ســازمان از ســال ۱۳۹۴ و به تدریج 
حدود ۹۰ هزار میلیارد تومان بدهی تجمیعی 
به بانک ها داشــت که عمدتاً مربوط به بدهی 
به بانک رفاه بود. به حــول و قوه الهی با همه 
ســختی ها و شــرایطی که در صنــدوق با آن 
مواجه بودیم، علاوه بر تعهداتی که به روز انجام 
دادیــم و حتی یک روز هــم عقب افتادگی در 
پرداخت حقوق ها نداشــتیم، در همین هفته 
تأمین اجتماعی که حدود یک ماه پیش بود، با 
عنایت خدا توانستیم ۸۸ هزار میلیارد تومان از 
بدهی که به بانک ها داشتیم را با استفاده از کار 

بســیار بزرگی که دولت در این دوره انجام داد 
و بخشــی از بدهی بیمه ای خود را تأدیه کرد، 
تســویه بکنیم. این در نوع خودش کار بسیار 

بزرگ و دستاورد بسیار ارزشمندی بود.
وی در مورد مطالبات سازمان تأمین اجتماعی 
از دولت گفت: عدد و رقم مطالبات براســاس 
حسابرســی ســال ۹۹  و تا آن ســال، حدود 
۳۵۰ تــا ۳۶۰ هزار میلیارد تومان بوده اســت 
که البته همیشــه اختلافاتی نیز درباره مبنای 
محاسبه هســت که پیگیری می شــود. سال 
گذشــته بازپرداخت ۹۰ هزار میلیارد تومان از 
این بدهی در بودجه مصوب شــده بود که ۷۵ 
تا ۷۶ هزار میلیارد تومان در قالب ســهام به ما 
داده شد و حدود ۶ تا ۷ هزار میلیارد تومان هم 
در قالب اوراق خزانه؛ یعنی نزدیک به ۸۱ تا ۸۲ 
هزار میلیارد تومان از ۹۰ هزار میلیارد تومانی 
که در بودجه پیش بینی شــده بــود را دولت 
محترم در یک اقدام بســیار خوب به سازمان 

تأمین اجتماعی پرداخت کرد.
وی ادامــه داد: کار خوبــی هم کــه در دولت 
ســیزدهم اتفــاق افتاد، این بــود که برخلاف 

رویه های ســابق که معمولاً شــرکت هایی که 
تحویل تأمین اجتماعی می شــد برخی از آنها 
ضررده بــود، در این دولت اصــرار بر این بود 
که شــرکت هایی تحویل ســازمان داده شود 
که نــرخ بازدهی آنهــا خوب باشــد و بتواند 
مشــکلات ما را حل کند. در این زمینه دولت 
و سازمان خصوصی ســازی و وزارت اقتصاد و 
سازمان برنامه و بودجه، همکاری خوبی انجام 
دادند و شــرکت های خوبی را تحویل سازمان 
تأمین اجتماعی دادند. امســال هــم ۹۰ هزار 
میلیارد تومان در بودجه پیش بینی شده است 
که باز از محل سهام دولت، تأدیه بدهی انجام 

شود که کارهای آن هم در حال پیگیری است.
وی افزود: این کار در نوع خودش و حجمی که 
در تسویه بدهی با تأمین اجتماعی در این دولت 
اتفاق افتاده، کم نظیر و اتفاق بسیار بزرگی است. 
حق مطلب هم همین است. تأمین اجتماعی با 
۴۵ میلیون نفر از جمعیت کشــور ســروکار 
دارد و بزرگترین صندوقی اســت که بیشترین 
بازنشسته را در کشور دارد و حدود ۴ میلیون و 
۳۰۰ هزار بازنشسته تحت پوشش آن هستند و 
برای تأمین و ارائه خدمات به این جمعیت هم 
در حوزه پرداخت حقوق و هم در زمینه تأمین 
و ارائه خدمات درمانی، نیاز به منابع نقدی دارد.


